
Protokol N r 21/2008 

z posiedzenia Komisji O§wiaty i Kultury 


w dniu 17 listopada 2008 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 15.30 

Lista obecnosci i porzetdek obrad stanowiet zaletcznik do protokolu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli : 

l.Bul1nistrz Toszka Pan Jacek Zarzycki 
2.Z-ca Bunnistrza Pani Maria Nowak Kowalska 
3 .Sekretarz Gminy Pani Malgorzata Por~bska 
4.Podinspektor Pan Dariusz Bunda 
5.P.o kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik 
6.Tnspektor Pani Bogumila Ziomkowska 
7.Prezes REMONDIS Pan Herbert Karlowski 
8.lnspektor Pani Irena Sus 
Przewodniczetca Komisji powitala zebranych i przedstawila projekt porzetdku 

posiedzenia. 

Zaproponowany porzetdek obrad czlonkowie Komisji przyj~li jednoglosnie. 


Ad.t 
Czlonkowie Komisji przystqpili do omawiania projektow uchwa! 
przygotowanych na Sesj~ Rady Miejskiej : 
1/ w sprawie : ustalenia wysokosci ekwiwalentu pieni~znego cz!onkom 

ochotniczej strazy pozarnej za udzial w dzialaniach ratowniczych 
i szkoleniach 

Pan Dariusz Bunda poinformowal , ze z dniem 25 wrzesnia br weszla w zycie 
ustawa 0 zmianie ustawy 0 ochronie przeciwpozarowej .W zwietzku z 
powyzszym zachodzi koniecznosc uchwalenia przez Rad~ Miejsket wysokosci 
ekwiwalentu pieni~znego wyplacanego czlonkom jednostek OSP bioretcym 
udzial w dzialaniach ratowniczych lub szkoleniach pozarniczych 
organizowanych przez PSP.Ekwiwalent nie powinien bye wyzszy niz 11175 
przeci~tnego wynagrodzenia ogloszonego przez Prezesa GUS na koniec 
kwm1alu poprzedzajetcego dat~ ustalenia ekwiwalentu .Na dzien dzisiejszy 
ekwiwalent nte moze przekroczye kwoty 16,86 z1. Pan Bunda podkreslil 
rowniez koniecznose ustalenia dwoch roznych kwot : za udzial w dzialaniach 
ratowniczych i udzial w zorganizowanych szkoleniach i doda! , ze w 
okolicznych gminach ekwiwalent zaproponowano w wysokosci 10 zl za udzial 
w dzia!aniach ratowniczych i 5 zt za udzial w szkoleniach. 
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W podsumowaniu dyskusji czlonkowie KOl11isji Oswiaty wiltkszosci'tgfOSOW 
15:0: 1 I zaproponowali wysokosc ekwiwalentu pieniltznego wyplacanego 
czlonkowi OSP za kazd't godzinlt udzialu : 
al w dzialaniach ratowniczych - 10 zl 
bl w szkoleniach pozarniczych organizowanych przez PSP lub gminlt - 5 zl 
21 w sprawie : wyrazenia zgody na zawarcie porozul11ienia w sprawie przejltcia 

prowadzenia zadan z zakresu oswiaty dotycz'tcych doradztwa l11etodycznego 
i doskonalenia nauczycieli zatrudnionych w placowkach oswiatowych, dla 
ktorych organel11 prowadz'tcYl11 jest Gmina Toszek 

Pani Cieslik poinformowala , ze projekt dotyczy wyrazenia zgody na zawarcie 
porozul11ienia z Miastel11 Gliwice , ktore w ramach zadan wlasnych prowadzi 
placowklt doradztwa metodycznego i doskonalenia nauczyciell. 
Na realizacj~ zada6 I wymienionych w projekcie porozumienia I bltd't 
przekazywane srodki w fonllie dotacji w 'Wysokosci 7,50 zl I l11-C od jednego 
nauczyciela bez wzglltdu na liczb<r form z ktorych nauczyciel skorzystal w 
kazdym miesi'tcu oraz 120 zl w przypadku hospitacji jednej godziny 
Srodki na w/w eel zostan't zabezpieczone w srodkach na doksztalcanie 
zawodowe nauczycieli.W/w propozycja korzystania z doradztwa metodycznego 
zostala poparta przez dyrektorow placowek oswiatowych. 
Komisja oswiaty wi<rkszosci't glosow I 5 :0: II popada podj<rcie uchwa1y. 
31 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2008 
Pani Cieslik poinformowala , ze projekt dotyczy zwi<rkszenia dochodow i 
wydatkow w Dz.854 0 kwot<r 8.000 zl I srodki pochodzqce z wp1at na 
wyzywienie I z przeznaczeniel11 ich na pokrycie wydatkow biez'tcych 
I wyzywienie I. 
Komisja oswiaty wi<rkszosciq glosow I 4:0:2 I poparla podjltcie uchwaly. 
Do obrad Komisji dol'tczy1 Radny Slawomir Zarzecki - w glosowaniu b<rdzie 
bralo udzial 7 radnych. 
41 w sprawie : rozpatrzenia skargi na dzialalnosc Burmistrza Toszka 
Inspektor Pani Bogumila Ziomkowska poinfornl0wa1a , ze 28.08 br do Urz<rdu 
wp1ynltla skarga dotyczqca braku konkretnych odpowiedzi administratora na 
pisma mieszkatkow budynku komunalnego przy uI. Wielowiejskiej 17 w 
sprawie przeprowadzenia remontu w/w budynku. 
5.09.br do REMONDIS Aqua skierowano pismo wraz ze skarg'l celem 
wyjasnienia wedlug kompetencji. 
I.X.bI' do Burmistrza wplyn<rlo ponagienie w zwiqzku z nieudzieleniem 
odpowiedzi w terl11inie urz<rdowym podpisane przez Pana Grzegorza Chmiel 
wraz z upowaznieniem do reprezentowania mieszkatlcow. 
7.X.br do Prezesa REMONDIS wystosowano wezwanie do udzielenia 
natychmiastowej odpowiedzi na skarg<r l11ieszkancow. 
W zwi'tzku z dalszym brakiem odpowiedzi kolejne wezwanie skierowano do 
REMONDIS 22.X.br 
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Odpowiedz REMONDIS wplyn~la do tutejszego Urz~du 23.X.br 
27.X. do Pana Grzegorza Chmiel zostaje Vvyslana odpowiedz na skarg~ . 

W tym samym dniu Pan Chmiel sklada w urz~dzie zazalenie na niekompetencj~ 
Burmistrza. 
Pani Ziomkowska poinformowala takze , ze W-ce Prezes REMONDIS Pani 
Barbara Kaminska w dniu 24.09.br poinformowala pisemnie Pana laroslawa 
Hold~ / jeden z mieszkancow budynku przy ul. Wielowiejskiej 17 / 0 terminie 
przeprowadzenia wizji na terenie budynku .Miesi~czna wplata czynszu za lokale 
w budynku wynosi 1.475,91 zl- zadluzenie 3.105,13 zl 
Obecny na posiedzeniu Komisji Prezes REMONDIS potwierdzil fakt 
nieterminowego udzielenia odpowiedzi na pismo wraz ze skarg'l, jednakze 
podkreslil , ze mieszkancom udzielano odpowiedzi ustnej. 
Radny Morciniec stwierdzil , ze problem polega rowniez na niedoinformowaniu 
mieszkancow 0 Vvysokosci wplywow z czynszow , a wysokosciach kosztow 
remontu. 
Burmistrz Toszka dodal , ze w roku biez'lcym udalo si~ cz~sc substancji 
mieszkaniowej v.ryremontowac , ograniczenia finansowe nie pozwalaj'l na to , 
aby zrealizowac wi~cej.Tlumaczenie tej sytuacji nie t1'3tla do mieszkancow. 
W podsumowaniu dyskusji Przewodnicz'lca Komisji zaproponowala uznanie 
skargi na dzialalnosc Burmistrza za bezzasadn'l. 
Komisja oswiaty wi~kszosci'l glosow /5 :0:2/ popada w/w propozycj~. 
5/ w sprawie : przedluzenia czasu obowi'lzywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wod~ i zbiorowego odprowadzania sciekow. 
Burmistrz Toszka poinformowal , ze po przeanalizowaniu wniosku 
administratora przedstawiono propozycj~ utrzymania taryf za wod~ i scieki na 
poziomie roku 2008 . 
Pan Zarzecki poinformowal 0 skargach mieszkanc(Sw Paczyny na pogarszaj'lc'l 
si~ jakosc wody. 
Pan Karlowski poinfonnowal , ze do konca marca 2009 r. powhma zosta6 
zakOl1czona przebudowa systemu wytr'lcania zwi'lzkow zelaza i manganu i w 
tym okresie zostanie zamontowany agregat pr'ldotworczy. 
Pan Krystian Duda poinformowal Prezesa REMONDIS 0 przechylonym 
kominie na budynku bylego PIASTA z prosb'l 0 interwencj~ , gdyz komin 
zagraza bezpieczenstwu przechodniow. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja wi~kszosci'lglosow /5:0:2/ popada 
podj~cie w/w uchwaly. 
Pan Pawlowski zap1'oponowal przygotowanie na Sesj~ informacji dotycz'lcej 
ilosci osob , kt6re Vvywozy nieczystosci cieklych pokryly w 100% w zwi'lzku z 
brakiem dotacji o1'az spos6b rozwi'lzania tej sytuacji.Ponadto Pan Pawlowski 
zaapelowat , aby w przysztosci nie doprowadzac do przerw w doplacie 
6/ w sprawie : wyrazenia zgody na udzielenie bonifikaty od pierwszej oplaty 

z tytulu oddania nieruchomosci w uzytkowanie wieczyste. 

http:24.09.br
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Z-ca Burmistrza wyjasnifa , ze w/w projekt zostal przygotowany na wniosek 
Zarzqdu Spoldzieini Mieszkaniowej "Labf(dy" w zwi'\.zku z ustanowieniem na 
rzecz czlonkow Spoldzielni odrf(bnej wlasnosci lokali. 
Pani Kowalska dodala, ze w poprzedniej uchwale Rada wyrazila zgodf( na 
udzielenie bonifikaty w wysokosci 50%. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty jednoglosnie / bez Pana 
Zarzeckiego / opowiedziala si~ za udzieleniem bonifikaty w wysokosci 50%. 
71 w sprawie : Programu wspolpracy Gminy Toszek w roku 2009 z 

organizacjami pozarz'\.dowymi oraz innymi podmiotami prowadz'\.cymi 
dzialalnosc pozytku publicznego 

Sekretarz Gminy poinformowala , ze w/w Program jest identyczny z Programem 
na 1'ok 2008.Zachowano w nim wszystkie zaakceptowane przez radnych fonny 
i zasady wspolpracy oraz listf( zagadnien priorytetowych. 
Przewodnicz'\.ca Komisji zaproponowala, aby rozszerzyc § 10 i dodac pkt. 6 
w brzmieniu "edukacji ekologicznej" 
Komisja oswiaty jednoglosnie / bez Pana Zarzeckiego / popada wprowadzenie 
dodatkowego zapisu i podj~cie uchwaly. 
8/ w sprawie : zaopiniowania projektu planu aglomeracji dla Miasta i Gminy 

Toszek 
Z-ca Burmistrza poinformowala , ze plan aglomeracji niezb~dny do wnioskow 0 

dofinansowanie .Po zaopiniowaniu projektu przez Rad~ - decyzj~ Zarz'\.dzeniem 
wydaje Wojewoda.Projekt przygotowano po konsultacji z Wojewod'\.. 
Pan Marcin Kwasniok stwierdzil , ze zapis w pkt 1 "DIa tych mieszkat1Cow 
planuje si~ budow~ indywidualnych przydomowych oczyszczalni sciekow " jest 
nietrafny , gdyz zamyka drogf( do innych rozwi'\.ZaI1.Mozna uzyc sformuowania 
" planuje si~ ilmego typu rozwi'\.zania" 
Z-ca Burmistrza poinformowala , ze istniej'\.cy zapis wprowadzono na wyrain::J: 
sugesti~ Wojewody i wedlug tworcy projektu / przeprowadzona w trakcie 
Komisji rozmowa telefoniczna 1absolutnie nie zablokuje innych 
dzialanJakakolwiek zmiana powoduje koniecznosc ponownej opinii Wojewody. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty wi~kszosci'\.glos6w / 4:2:1/ 
poparla podj~cie uchwaly z istniej'\.cym w projekcie zapisem. 
Burmistrz Toszka poinformowal , ze wniosek 0 budowf( kanalizacji zostanie 
zlozony do PROW w momencie podania terminu 0 naborze wnioskow. 
9/ w sprawie : powolania Komisji dorainej ds. opracowania stanu placowek 

oswiatowych na terenie Gminy Toszek . 
Do skladu w/w Konlisji wif(kszosci::J: glos6w /6:0: I / zaproponowano radni{ 
Mari~ Bukowski{, radnego Marka Pawlowskiego i radnego Marcina Kwasnioka. 
Pani Bukowska zaproponowala na Przewodnicz'\.cego Komisji wnioskodawc~ 
Pana Michala Mathej~. 
Komisja oswiaty wi~kszoscii{ glos6w / 6:0: 1 / poparla podj~cie uchwaly. 

http:istniej'\.cy
http:Przewodnicz'\.ca
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9/ w sprawie : przyst<wienia Gminy Toszek do Fundaeji Lokalna Grupa 
Dziatania "Spichlerz Gornego Sl~ska" 

Z-ea Burmistrza wyjasnila , iz po podj~ciu w/w uchwaly Gmina Toszek b~dzie 
partnerem Fundaeji i jako partner moze starac si~ 0 pozyskanie dofinansowania. 
Podj~cie uchwaty nie niesie za sob~ skutkow tlnansowych. 
Do reprezentaeji Gminy zaproponowano Pana Marka Pawlowskiego , gdyz 
jest on ezlonkiem Rady Fundacji. 
Komisja oswiaty wi~kszosciet gtosow / 3 :0:4 / popada podj~cie uchwaly. 
W obradaeh Komisji nast<wi1a 10 min przerwa. 
Po przerwie : 
Inspektor Pani Irena Sus omowita projekty uchwal : 
10/ w sprawie : ustalenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci na 

terenie miasta i gminy Toszek oraz zwolnien od podatku na rok 2009 
Wskainik wzrostu towarow i uslug konsumpcyjnych ogloszony przez Prezesa 
GMwnego Urz~du Statystycznego wynosi 4.2%.0 taket wm10sc zaproponowano 
podniesienie stawek podatku od nieruchomosei w tych pozyejach , ktore nie 
byly gomymi stawkami.Pozycje ze stawkami gon1ymi / dot. stawek z roku na 
2008 / zaproponowano na poziomie gornych stawek. 
Zwolnienia od podatku zaproponowano w tej samej wersji co na rok 2008 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty wi~kszoscietglosow / 5:0:2 / 
popada podj<teie zaproponowanych stawek podatku od nieruchomosci oraz 
zwolnien od podatku. 
11/ w sprawie : ustalenia \vysokosci stawek podatku od srodkow transportO\vych 

na terenie gminy i miasta Toszek na rok 2009 
Zachowano stawki minimalne i maksymalne , w pozostalych zaproponowano 
wzrost 0 4,2%. 
Po przeanalizowaniu propozycji Komisja oswiaty wi~kszosciet glosow /6:0: 1 / 
popada przedstawione propozycje. 
12/ w sprawie : oplaty targowej pobieranej na terenie gminy i miasta Toszek 

na rok 2009 
W stosunku do roku 2008 zaproponowano dla kazdej pozycji zaproponowano 
wzrost oplaty targowej 0 1 zl . 
Komisja wi~kszoscietgtosow /6:0:1/ popada przestawione propozycje. 
13/ w sprawie : oplaty od posiadania psow na terenie gminy i miasta Toszek 

na rok 2009 
Komisja oswiaty wi~kszosci~ glosow / 6:0: 1 / zaproponowata utrzymanie optaty 
na poziomie roku 2008 w \vysokosci 20 zl 
14/ w sprawie : zwolnienia od podatku od nieruehomosci budynkow lub ieh 

ez~sci , w ktorych dokonano remontu elewacji 
W odpowiedzi na pytanie 0 wplywu podatku od nieruchomosci - Pani Sus 
poinformowala 0 wplywach dotyczetcych Rynku : 



6 


al od budynkow l1lieszkalnych 1.640 zl 
bl od budynkow gospodarczych 1070 zl 
clod gruntow - 1034,5 zl 
dl od prowadzonej dzialalnosci gospodarczej 15.239,3 zl 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty wi~kszosciq glosow 16:0: I I 
poparla podj~cie uchwaly. 
Pani Sus poinformowala rowniez , ze srednia cena skupu zyta do obliczania 
podatku rolnego spadla 0 4,27% i v..'Ynosi 55,80 zll w roku 2008 - 58,29 zll 
co w przeliczeniu na 1 ha fizyczny wynosi 279 zll 2008 291,45 zll , a 
1 ha przeliczeniowy 139,50 zl I 2008 - 145,73 zll , a wi~c nastqpil spadek 0 
ponad 4%. 
Pan Zarzecki poinfonnowal 0 propozycji Komisji rolnictwa dotyczqcej 
obnizenia ceny skupu zyta z kwoty 55,80 na 50 zl 
W wyniku glosowania 11 :3:3 I Komisja oswiaty nie popada w/w propozycji. 
Pan Zarzecki zaproponowall rowniez na Komisji rolnictwa I zroznicowanie 
stawek podatko\\'Ych dla mieszkallcow w zaleznosci od infrastruktury I drogi , 
kanalizacja itp. I , gdyz jednakowa stawka dla wszystkich mieszkancow zdaniem 
radnego jest niesprawiedliwa. 
Pani Sus poinformowala takze ,ze srednia cena drewna do obliczania podatku 
lesnego wzrosla w stosunku do roku ubieglego I 148,28 zl! 03,57 % i wynosi 
152,53 zl co w przeiiczeniu na 1 ha fizyczny daje kwot~ 33,56 zll na 2008 
32,4 zll 
Burl1listrz Toszka omowil projekty uchwal : 
161 w sprawie : zmian w budzecie Gl1liny Toszek na rok 2008 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w \\'Ysokosci 15.000 zl na 50% doplat~ 
do wywozu nieczystosci plynnych z indywidualnych gospodarstw. 
Komisja wi~kszosciqglosow 16:0:11 popada podj~cie uchwaly. 
171 w sprawie : zmian w budzecie Gl1liny Toszek na rok 2008 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w \\'Ysokosci 8.000 zl na wydatki 
zwiqzane z wykupel1l dzialek zaj~tych pod drog~ w Zalesiu I na chwil~ obecnq 
stanowiq one wlasnosc prywatnq I. 
Komisja wi~kszosciqglosow 16:0: 1 I popada podj~cie uchwaly. 
181 w sprawie : zl1lian w budzecie Gminy Toszek na rok 2008 
Projekt dotyczy zwi~kszenia dochodow I nagroda w konkursie "Pi~kna wies 
wojewodztwa slqskiego" -dla solectwa Ciochowice I oraz \\'Ydatkow w budzecie 
o kwot~ 1.500 zl z przeznaczeniem srodkow na oznakowanie uiic w solectwie 
Ciochowice. 
Komisja wi~kszosciqglosow 16:0: 11 popada podj~cie uchwaly. 
191 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2008 
Projekt dotyczy zwi~kszenia dochodow I wplywy z wynajmu pomieszczen asp 
Pniow Ii wydatkow w budzecie 0 kwot~ 2.940 zl z przeznaczeniem srodkow na 
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zakup mundur6w bojowych oraz wyr6wnanie terenu wok6l straznicy OSP w 
Pniowie. 
Komisja wi~kszosci'l glos6w 16:0: 1 1popada podj~cie uchwaly. 
201 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2008 
Projekt dotyczy zwi~kszenia dochod6w 1darowizna 1 i wydatk6w w budzecie 0 

kwot~ 603,59 zl z przeznaczeniem srodk6w na pomoc dla os6b 
poszkodowanych w wyniku niekorzystnych zjawisk atmosferycznych w postaci 
tf'lby powietrznej. 
Komisja wi~kszosci'l glos6w 16:0: 1 1popada podj~cie uchwaly. 
211 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2008 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci 2.000 zl na wplaty na 
rzecz Slll:.skiej Tzby Rolniczej. 
Komisja wi~kszoscill:. glos6w 16:0: 1 / popada podj~cie uchwaly. 

Ad.3 
Burmistrz poinfonnowal , ze z porzll:.dku obrad zostanie wycofany projekt 
uchwaly w sprawie : przystcwienia do realizacji Programu Systemu 
Przydomowych Oczyszczalni Sciek6w Komunalnych dia Miasta i Gminy 
Toszek. 
Pan Pawlowski poinfonnowal , ze opr6cz prezentacji plac6wek oswiatowych na 
Sesji zostan'l nagrodzone dzieci za szczeg6lne osi~ni~cia na szczeblu co 
najmniej wojew6dzkim. 
Pani Bukowska zaproponowala zmian~ w porzll:.dku obrad poiegajll:.cll:. na tym , a 
by najpierw odbyla si~ prezentacja plac6wek , a dopiero potem wr~czenie 
nagr6d dla uczni6w. 
Z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska poinformowala , ze na wniosek 
Komisji rolnictwa zorganizowano spotkanie z przedstawicielem tirmy 
REMONDIS Tarnowskie G6ry w sprawie selektywnej zbi6rki odpad6w. 
Spotkanie odb~dzie si~ 20 listopada br 0 godz. 17.00 w sali konferencyjnej 
Urz~du Miejskiego. 

Po wyczerpaniu porz'ldku obrad Przewodnicz'lca Komisji podzi~kowala 
zebranym za udzial i zakoI1czyla posiedzenie Komisji 0 godz. 17.50 

Przewodniczll:.ca Komisji 

Maria Buk~l~ka 
~\~\~~. 

http:Przewodniczll:.ca

